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Miljøministerens besvarelse af spørgsmål nr. 974 (MOF alm. del) stillet den 2. marts 2021 efter ønske 

fra hele udvalget. 

Spørgsmål nr. 974 

”Vil ministeren kommentere Borgerpanels anbefalinger og bud på implementering i forbindelse 

med Teknologirådets konsensuskonference om det danske havmiljø, jf. MOF alm. del - bilag 362?” 

Svar 

Borgerpanelet og Teknologirådets arbejde med det danske havmiljø er særdeles inspirerende, og jeg er 

glad for, at jeg som miljøminister fik mulighed for at holde en åbningstale ved konferencen i oktober. 

Jeg har også efter konferencen haft glæde af at læse borgernes anbefalinger. 

 

Naturen er i krise. Alt for længe er der sket for lidt, når det kommer til at prioritere naturen og et godt 

miljø. Vores havmiljø er, som borgerpanelet påpeger, presset af bl.a. næringsstoffer, miljøfarlige stoffer 

og marint affald, og det skal vi gøre noget ved. 

 

Regeringen har gennemført en række indsatser, der skal hjælpe havmiljøet. Fra reduktion af 

kvælstofudledninger til genopretning af stenrev. Som en del af regeringens havplan, som nu er i høring, 

er 30 procent af Danmarks hav udpeget som beskyttet, herunder er der udpeget 12 områder med streng 

beskyttelse og 6 nye fuglebeskyttelsesområder. Med natur- og biodiversitetspakken blev der afsat 888 

millioner kr. i 2021-2024 til at forbedre biodiversiteten i Danmark. Som en del heraf er der afsat 10 mio. 

kr. til forbedring af havmiljøet. I 2021 vil næste generation af vandområdeplaner (VP3) og Natura 2000-

planer blive udviklet sideløbende med indsatsprogrammet under Danmarks Havstrategi II. Jeg 

værdsætter derfor, at borgerpanelet er kommet med deres anbefalinger, som kan bidrage til disse 

processer. 
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